
Politični ogled. 
Avstrijske dežele. Postava državnega poso

jila je p o t r j e n a , ter ne menjka druga, kakor 
tistih, ki bodo 80 milijonov posodili. Fin. mini
ster je ukazal dež. predsednikom imenovati mu 
mesta, kder bi se drž. z a l o ž n i c e napravile. Mi 
bi nasvetovali tain, kjer ljudje že davkov več pla
čevati ne morejo in kjer nesrečna goveja kuga go
spodarski blagostan pokončava. — Na Dunaji so 
zaprli bogatina pl. O f f e n h e i m a , ki je bil glavni 
direktor Lvovsko — Čeruo viške železnice, pri kteri 
že zdavno stvari v redu niso bile. Offenheima 
bodo ustavaki težko pogrešali, kajti jim je s cven
kom pomagal, da so na Češkem grajšine, z graj
šinami pa — glasove kupovali. 

Dva avstrijska nadškofa, s o l n o g r a š k i in 
ostrogonski sta prejela čast k a r d i n a l o v . 

Iz s t a j . dež. z b o r a . V 8. in 9. seji s t a j er
s k e g a d. zb. sta bila tudi oba preč. knezoškofa in 
minist. Stremayr. — Dovolilo se je, da se iz dež. 
blagajuice priloži fondu za spominek nadvojvode 
Joana 8000 gld., polovica zdaj, polovica pa, ko 
bo spominek zgotovljen. — K stroškom zemljišne 
odveze (1,622.165 gld.) za 1. 1874 se dovoli iz dež. 
blagajnice 617.526 gld. — M o z i r s k e m u trgu 
se dovoli, da je za se občina, okolica pa za se. 
— Sprejet je vladni predlog, da se v realkah 
vpelje f r a n c o z k i jezik, kterega se mora vsak 
učenec učiti, angleškega in s l o v e n s k e g a pa le, 
če to starši zahtevajo. — Nasproti temu predlogu, 
ki nam tudi v realkah narodne pravice za vrata 
postavlja, so govorili slovenski poslanci in ž njimi 
proti krivični naredbi glasovali tudi Nemci „pravne" 

! stranke, potem J a u c ž i č , dr. Gmeiner in Obcr
ranzmeier. — 

Po Sdnevni debati se je z večino glasov 
skleuilo, da odpade 4. razred učiteljske plače s 
500 gld., in ostanejo 3 razredi po 800, 7<0 in 
600 gld. plače. O k r a j i bodo plačevali 7 kr. 

i od vsakega goldinarja direktnih dai'kov s prikla



dami vred, drugo plačuje dež. blagajnica, vseh 
stroškov je pa za prihodnje leto 769.000 gld.!! 
Poročevalec šolskega odbora, ki je predlagal celo 
10 kr. od vsakega gld., namreč dr. Srnec, je sicer 
potolažil poslance, da odpade od teh stroškov ka
kih 70.000 gld. za ona mesta, kjer učiteljev ni; 
pa to ne bo zbrisalo ljudem priklade k davkom. 
— Ena stranka je po baron i Walterskirchen na
svetovala, da naj gre v odbor ves predlog v po
pravo nazaj, ter se naj izreče, da prevzame dež . 
z a k l a d ves strošek za ljudske šole. To bi bilo 
res najbolj pametno, ker bi potem tudi m e s t a 
in posebno Gradec v razmeri kaj plačevale. — 
Če torej „Narodov" poročevalec nekako potuhnjeno 
pravi: » K o n s e r v a t i v c i so za Walterskirchnov 
predlog glasovali, S l o v e n c i za Srnčev," lahko 
vsak umen človek pogodi, kdo da je bolje bil na
menil k m e t o m : Konservativci alj pa „Sloveuei"? 
—• 20. dec. se je dež. zbor odložil do 5. januarja. 


